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1. Pp  Liikmelisusest.  
1.1 Liikmeks soovib astuda MTÜ Jõelähtme matka- ja rattaklubi.  
21 augustil esitati MTÜ Jõelähtme matka- ja rattaklubi poolt avaldus EJL liikmeks astumiseks. 
Avalduse esitas juhatuse liige Meelis Välk. 
 
Väljavõte avaldusest:   
MTÜ Jõelähtme matka- ja rattaklubi on tänaseks tegutsenud 10 aastat. Selle aja jooksul oleme 
korraldanud 11 Jõelähtme rattamaratoni, 40 maastikuratta kolmapäevakut, 7 Ruu metsa sõitu ja 
1.Kuusalu rattamaratoni. Lisaks osalesime Ülgasel toimunud Eesti MV XCO korraldamisel.  
Klubis on täna 32 liiget, kellest võistlustel osalevaid on 20.  
 
Lugupidamisega 
Meelis Välk 
+372 5099 426 
Jõelähtme Singel 
www.singel.ee 
 
Lühitutvustuse klubist tegi Priit Laansalu. Eesti Jalgratturite Liiduga liitumise põhiliseks sooviks on 
MTÜ Jõelähtme matka- ja rattaklubi tegevuse arendamine. Klubi liikmed  on enamjaolt MTB 
suunitlusega harrastussportlased. 2018. Aastal on klubil plaanis korraldada EMV XCM (maastikuratta 
maratonis). 

http://www.singel.ee/


ETTEPANEK: Vastu võtta. 
OTSUSTATI: Juhatus otsustas uue klubi vastu võtta. 
 
1.2 Tegevuse on lõpetanud kolm klubi.  
Ülevaate klubide tegevusest ja kohustuste täitmata jätmisest tegi Urmas Karlson. 
Eesti Spordiregistrist on kustutatud Pärnu Jalgrattaspordiklubi Rave ja Kambja Rattaklubi seoses 
ühingu tegevuse lõppemisega. Spordiregistris on veel üleval Jõhvi Jalgrattaklubi, kuid reaalset 
tegevust seal enam ei toimu, kuna klubi eestvedaja on siirdunud tööle välismaale. Klubide esindajad 
kinnitasid tegevuse lõppemist. 
 
ETTEPANEK:  Kustutada Pärnu Jalgrattaspordiklubi Rave, Kambja Rattaklubi ja Jõhvi Jalgrattaklubi 
Eesti Jalgratturite Liidu nimekirjast. 
Peale otsuste vastuvõtmist jääks EJL liikmeskonda 62 liiget. 
OTSUSTATI: Juhatus otsustas klubid EJL liikmeskonnast välja arvata. Ülesse jäänud võlad 
kustutatakse. 
 
 
2. Pp. Viimase koosoleku nr.7  otsuste täitmisest 
Vastuvõetud otsused ja täitmine: 
3. Eesti, Läti, Leedu koostöö noorte maanteevõistluste korraldamisel.  
OTSUSTATI: 7.-10. juuniks 2018 broneerida noorte maanteevõistlused EJL-i kalendris. Kooskõlastada 
veel Läti ja Leedu Jalgratturite Liidu presidentidega. 
Kalendris võistluste aeg broneeritud. Läti ja Leedu alaliitude presidentidega on lõplik 
kooskõlastamine veel tegemata. 
 
KOMMENTAAR (R. Rand): Tuleks teha kirjalikud lepped Läti ja Leedu jalgrattaliitude presidentidega. 
 
4. Pp. Audentese Spordigümnaasiumi treenerit ja tööandjat puudutavad uuendused. 
OTSUSTATI: Juhatus otsustas, et EJL-il pole midagi selle vastu, kui sõlmitakse kolmepoolne leping 
EOK, EJL-i ja Audentese vahel. Enne augustis sõlmitavat lepingut soovib juhatus lepingu põhjaga veel 
tutvuda. 
Augusti alguses selgusid uued asjaolud. Riik ei saa eraldada treeneri palgatoetust koolide palgal 
olevatele treeneritele. Seoses sellega võib treener tulevikus kaotada kuni 500€ kuus oma 
sissetulekust (täna laekub see raha EJL arvele). Varasemalt toimunud nõupidamistel sellele 
tähelepanu ei osutatud ja seetõttu  valitses ka alaliitude ja Audentese vahel suhteline üksmeel. Peale 
täpsustavate asjaolude väljatoomist muutusid koheselt ka hoiakud alaliitudel ja treeneritel. Samas ei 
ole  Audentes ega ka  EOK näidanud valmisolekut uute lepingute ettevalmistamisel. Hetkeseisu 
arvestades jätkub Audentese spordikooli alade treenerite tasustamine endisel moel läbi alaliitude. 
Ilmselt jääb selline formaat toimuma seni kui riiklikku treeneri toetust on võimalik maksta ka 
Audentese Spordikooli treeneritele või leitakse muu lahendus. 
 
ETTEPANEK: Otsustada kas jääb kehtima kolmepoolne leping EOK, EJL-i ja Audentese vahel või minna 
tagasi vana süsteemi juurde, mis on leping EJL-i ja treeneri vahel. 
OTSUSTATI: Juhatus otsustas jääda EJL-i ja treeneri vahelise lepingu juurde. 
 
5. Pp. EJL kodulehe arendusest, tähtajad, hinnad  
OTSUSTATI: Esimene versioon uuest kodulehest võiks olla üleval oktoobrikuuks.  
Töö selles osas käib. Ülevaate sellest annab Kerti Alev. 
 
6. OM alade Eesti meistrivõistluste korraldamisest 2018 
OTSUSTATI: Koostada võistluste korraldajatele lisana autasustamistseremoonia juhend. Kindlasti 
peaks olema seal kirjas poodiumi mõõdud, hümn jne. Leping koos lisadega saata võistluste 
korraldajatele kommenteerimiseks laiali, kommenteerimiseks aega 1 nädal. 
Vastavad materjalid saadeti välja. Kommentaaride osas oldi suhteliselt passiivsed, kuid suhtumine oli 
positiivne ja tunnustati dokumendi vajalikkust. Laekus 1 konkreetne ettepanek (Jalgrattaklubi Viko), 



milles soovitati teha eelnevate EMV ja UCI võistluste korralduskogemusega korraldajatega ühine 
töökoosolek jõudmaks üheskoos arusaamale millest võiks see dokument koosneda, et EMV läbiviijale 
sellest päriselt ka kasu oleks.  
Vastava töökoosoleku võiks korraldada sügisesel perioodil, kui võistlustega seotud tegevusmahud 
klubidel vähenevad. Suvel oli ühist aega leida väga keeruline. 
 
KOMMENTAAR (R. Rand): Lisa 1 tuleb valmis teha septembri kuu jooksul. 
KOMMENTAAR (S. Lipp): Toorik on valmis, võistluste korraldajate kogu peaks tooriku üle vaatama ja 
omapoolsed muudatused EJL-i saatma.  
 
10.1. Ülevaade maanteekoondise osalemisplaanidest EM ja MM maanteesõidus 
OTSUSTATI: Juhatus kinnitab EM-i nimekirja juuli keskel. 
Nimekirja lõplik kinnitamine viibis juuli lõpuni, kuni selgus juunioride ja naiste võistkondade lõplik 
koosseis. 
 
3. Pp. Eelarve täitmisest. 
Eelarve täitmine on esitatud raamatupidamisest väljavõtte alusel seisuga 30. juuli 2017.   
Laekumisi perioodil: 301 808,34€ 
Väljaminekuid perioodil: 274 255,15€ 
Tulude kulude vahe: 27 553€  
Raha arvetel SEB pangas: 37 676€ 
LHV pangas: 8574€ 
Kokku: 46250€ 
  
TULUD      .  2017  Täitmine 31.07.17 
1. Riiklik toetus       85 651  76 835 
2. EOK OM ja muude spordiprojektide toetus    95 641  66 229 
3. Kultuurkapitali toetus     65 000  47 000 
4. Hasartmängumaksu nk. toetus    20 000  11 250 
5. Spordikoolituse ja -teabe sihtasutus, Audentese treener 4 095  3355 
6. Liikmemaksud      6 200  7 640 
7. Võistluste registreerimismaks    16 992  5 784 
8. Litsentside müük      10 000  8 664 
9. Osavõtumaksud kohtunikud     20 000  9 619 
10. Kindlustused      3 500  4 248 
11. Klubide, sportlaste osalemistasu    5 000   
12. Muud finantstulud      14 000  8 163 
13. Reklaamitulud      53 000  46 650 
14. Sihtotstarbelised muud toetused    15 000  6 353 
TULUD KOKKU jooksval aastal     414 079 301 808 
    
KULUD      .  2017  Täitmine 31.07.17 
1. EMV korraldamine      36 600  32 272 
2. RV võistlused Eestis      20 000   
3. Spordiprojektid      22 000  12 356 
4. Koondised       137 500 114 444 
6. Stipendiumid       19 000   4500 
7. Üldtegevus       176 636 110 684 
8. Turundusprojektid      600   
KULUD KOKKU jooksval aastal     412 336 274 255 
 
Lisa 1 detailne eelarve 
Lisa 2 kasumiaruanne 
 



KOMMENTAAR (U. Karlson): Hetkel on riiklik toetus eelarves kitsaskoht, toetust laekus plaanitust 
vähem. 
KÜSIMUS (R. Rand): Kas eelarves on tekkinud ülekulu? 
VASTUS (U. Karlson): Koondiste kulud on plaanitust suuremad. 
KOMMENTAAR (R. Mandri): Eesti Meistrivõistlused oleks saanud teha ka odavamalt, kui poleks rõhku 
pannud võistluste väljanägemise ja reklaami peale. 
ETTEPANEK: Võtta teadmiseks 
OTSUSTATI: Juhatus võttis info teadmiseks. 
 
 
4. Pp. Juhatusele informatsiooni edastamine. 
Raivo Rand avaldas nördimust, et juhatus ei ole kõikidest otsustest teadlik ja informeeritud.  
KOMMENTAAR (R. Rand): Peaks leidma vahendi, kuidas aegsasti kõiki juhatuse liikmeid kiiretest 
otsustest informeerida.  
ETTEPANEK: Teha messengeri grupp, kus on kõik EJL-iga otseselt seotud asjaosalised (juhatus, 
koondise treenerid, töötajad). 
OTSUSTATI: Reti Meema teeb Messengeri grupi. 
 
 
5.Pp. Kokkuvõte MTB koondise esinemisest Euroopa MV Itaalias 29 – 30 juuli. 
Ülevaate MTB koondise esinemisest tegi Karmen Reinpõld. 
KOMMENTAAR (K. Reinpõld): Hooaeg näitas, et Markus Pajur on võimeline maailmatasemel sõitma, 
kuid EM-il kahjuks hävis. 
KOMMENTAAR (S. Lipp): Selle aasta Euroopa Meistrivõistlused olid ka palju tehnilisemad ja raskemad 
kui eelmised aastad. 
KOMMENTAAR (R. Rand): Martin Loo läheb Maailma Meistrivõistlustele omade vahenditega, kui 
näitab head tulemust, siis võib mõelda kompenseerimisele. 
KOMMENTAAR (K. Reinpõld): Euroopa Meistrivõistlused olid Martini jaoks läbikukkumine, kuid hetke 
vorm peaks olema sobiv maailma tasemel sõitmiseks. 
 
Euroopa Meistrivõistlused XCO, XCE toimusid  27-30. juulil, Darfo Boario Terme, Itaalias. 
Eestit esindasid 4 sportlast: MJ – Markus Pajur ja Karl-Brent Premet; NU – Mari-Liis Mõttus;  
ME – Martin Loo. 
Treener Karmen Reinpõld 
Saavutatud tulemused: 
Eliminator, mehed eliit 
13. koht Karl-Brent Premet 
XCO, mehed juuniorid 
53. koht Karl-Brent Premet 
63. koht Markus Pajur 
XCO, naised U23 
24. koht Mari-Liis Mõttus 
XCO, mehed eliit 
31. koht Martin Loo 
 
ETTEPANEK: Võtta teadmiseks 
OTSUSTATI: Juhatus võttis info teadmiseks. 
 
6. Pp Kokkuvõte maantee koondise esinemisest Euroopa MV Taanis 02 – 06 august ja ülevaade 
maanteekoondise võistlustel osalemise plaanidest. 
Täpsema kokkuvõtte esitas Rene Mandri, täiendas Jaan Kirsipuu. 
Kelly Kalm ja Mathilde-Manuela Nigul maksid oma võistlusreisi ise kinni. 
KOMMENTAAR (R. Mandri): Tüdrukud olid võistlustel tublid, kuid kahjuks ei realiseerinud oma 
võimeid. Mathilde kukkus kaks korda ning teisel korral enam grupile järgi ei jõudnud. Kelly oli juba 
lõpuringil õnnelik, et pidas terve sõidu grupis vastu, grupifinishis oma vormi ei realiseerinud. 



U23 koondis tegi sõidu lõpus valesid otsuseid. See-eest eliit tegi õigeid otsuseid ja kulmineerus see 
Aksel Nõmmela 7. kohaga. 
KOMMENTAAR (E. Veskimägi): Aksel Nõmmela 7. koht oleks väärinud ka suuremat meedia kajastust, 
kuid kahjuks kergejõustiku MM-i kõrval jäi väikeseks. 
 
Euroopa Meistrivõistlused maanteel – 2-6. Augustil, Herning, Taanis. 
Koondisesse kuulusid: MJ – Joosep Sankmann,  Markus Pajur ja Marten Jõeäär; NJ – Mathilde-
Manuela Nigul; MU – Karl Patrick Lauk, Norman Vahtra, Silver Mäoma, Siim Kiskonen, Karl-Arnold 
Vendelin ja Peeter Pung; NU – Kelly Kalm; ME – Aksel Nõmmela, Alo Jakin ja Martin Laas. 
Treener/esindaja Rene Mandri. 
 
Saavutatud tulemused: 
 
Eraldistart, mehed U23 
29. koht Silver Mäoma 
 
Grupisõit, naised juuniorid 
69. koht Mathilde-Manuela Nigul 
 
Grupisõit, mehed juuniorid 
60. koht Joosep Sankmann 
89. koht Markus Pajur 
114. koht Marten Jõeäär 
 
Grupisõit, naised U23 
23. koht Kelly Kalm 
 
Grupisõit, Mehed U23 
23. koht Norman Vahtra 
35. koht Karl Patrick Lauk 
66. koht Silver Mäoma 
76. koht Siim Kiskonen 
94. koht Karl-Arnold Vendelin 
119. koht Peeter Pung 
 
Grupisõit, mehed eliit 
7. koht Aksel Nõmmela 
113. koht Alo Jakin 
DNF Martin Laas 
 
ETTEPANEK: Võtta teadmiseks. 
OTSUSTATI: Juhatus võttis info teadmiseks 
 
7. Pp.  17 – 24 septembril Bergenis (Norra) toimuva maanteesõidu MM koondise kinnitamine 
Koondise koosseis MM Bergen:  
MJ – Joosep Sankmann (grupisõit), Markus Pajur (grupisõit) ja Marten Jõeäär (grupisõit) 
MJ – grupisõit toimub laupäeval, 23.09. kell 09:30 - 12:45; 
  
MU – Karl Patrick Lauk (grupisõit), Karl-Arnold Vendelin (grupisõit), Norman Vahtra (grupisõit) ja 
Silver Mäoma (varu, grupisõit);  
MU – grupisõit toimub reedel, 22.09. kell 13:15 - 17:35. 
 
ME – Rein Taaramäe (eraldi start, grupisõit), Mihkel Räim (grupisõit) ja Alo Jakin (grupisõit). 
ME – eraldistart toimub kolmapäeval, 20.09. kell 13:05 - 17:45, grupisõit pühapäeval, 24.09. kell 
10:05 - 16:50. 



NE – Liisa Ehrberg (grupisõit). Tema osalemise lõplik otsus tehakse peale Prantsusmaal toimuvat UCI 
2 kategooria velotuuri 10. septembril. 
NE – grupisõit toimub laupäeval, 23.09. kell 13:15 - 17:15. 
 
KOMMENTAAR (R. Mandri): Karl-Arnold Vendelini, Rein Taaramäe ja Liisa Ehrbergi osalemine MM-il 
on lahtine. 
ETTEPANEK: Kinnitada maanteesõidu koondise nimekiri. 
OTSUSTATI: Juhatus otsustas koondise nimekirja kinnitada. 
 
 
8. Pp  EJL kodulehe arenduse hetkeseisust. 
Kodulehest on valminud testversioon, millega saab tutvuda http://test.ejl.ee/. Täpsema ülevaate 
andis Kerti Alev ja tutvustas uue kodulehe võimalusi.  
Kodulehega peab peale suvist puhkuste  perioodi intensiivsemalt tegelema hakkama. 
Eelmisel juhatuse koosolekul lepiti kokku ka ajaplaani osas. Kuna tegu on pikaajalise projektiga siis 
esimene etapp, testversioon, valmib augustis ja veeb avalikuks aasta lõpus. 
 
KOMMENTAAR (K. Alev): Praegust kodulehte süvitsi uurides, tuli välja, et EJL-ile on tehtud 
erilahendus. Tuleks otsustada, kas uuel kodulehel kasutame osaliselt vana süsteemi või töötatakse 
välja erilahendus uuele kodulehele. Wordpressis ei saa luua süsteemi, kus klubid saavad kalendris 
võistlustele oma sportlasi registreerida. 
KOMMENTAAR (R. Mandri): Koostöö Sportosega? 
KOMMENTAAR (R. Rand): Sportosega peab uuesti kokku saama ja võimalusi arutama. 
KOMMENTAAR (R. Räim): Sportose miinus on see, et klubi peab iga oma sportlast eraldi 
registreerima. 
KOMMENTAAR (R. Mandri): Kui klubi on registreeritud kasutaja, jäävad klubi liikmed sportose 
infosüsteemi ja saab ka mitut sportlast korraga kirja panna. 
 
ETTEPANEK: Leppida kokku milliste tegevustega jätkata. 
OTSUSTATI: Juhatus otsustas korraldada kokkusaamise Sportosega 7. septembril kell 11 Peterburi tee 
2f, Tallinn AS Ehitusfirma Rand & Tuulberg. 
 
9. Pp 2018 aasta maanteesõidu Eesti MV toimumise kuupäevade muutmine (lähtudes UCI 
ettepanekust 28. 06 -01.07 
Eelmisel juhatuse koosolekul kinnitati maanteesõidu Eesti MV korraldamise ajaks 20. – 22. juuni. 
Korraldaja Saaremaa Jalgrattaklubi Viiking, Riho Räim.  
Nädal hiljem saabus UCI-st kiri, milles teatati, et riigid võivad oma meistrivõistlused läbi viia ka nädal 
aega hiljem, ajavahemikul 25. juuni – 01. juuli, mis on kindlasti meile sobivam, kui arvestada  
jaanipäeva. 
Korraldajale, Saaremaa Jalgrattaklubi Viiking esindajale on võistluse korraldamine nädal hiljem igati 
sobilik.  
Oma formaadilt jääks võistlus samaks. Eraldistart viiakse läbi Muhumaal 28. juunil kõikidele 
klassidele, grupisõidud Kuressaares 30. juunil NE, NU, NJ, MJ, Seeniorid ja 01. juulil  ME, MU. 
Noorte grupisõidud toimuvad hiljem eraldi Otepääl, sarnaselt käesoleval aastal toimunule. 
 
Täpsema ülevaate võistluse korraldusest esitas Riho Räim. Eraldistardi ja grupisõidu rajad on valmis ja 
läbimõeldud. Üks ohumärk rajaga seoses veel on, ei pruugi saada luba linnuse hoovist läbi sõiduks. 
Grupisõidu pikk ring oleks 22km ja lühike 6,2km. Grupisõidus on mõeldav teha samal ajal meeste ja 
naiste juunioride sõit. Kahe sõidu korraga pidamisel on veel arutamisel kohtunike küsimus. 
 
ETTEPANEK: Kinnitada muudatus. 
OTSUSTATI: Juhatus otsustas võistluste kuupäevade muudatuse kinnitada. 
 
 
 

http://test.ejl.ee/


 
 
 
10.Pp. Hooaja lõpupidu. 
 
Eesti Jalgratturite Liit poolt on tellitud 8. novembriks 2017 Hotellis Euroopa saal  Lääne-Euroopa 130 
inimesele .  
Saal on tellitud kella 14.00 – 21.00.  
 
Tavapäraselt on üritus alanud alltoodud ajakavale: 
AJAKAVA 
14.00  Saal valmis ettevalmistusteks 
16:40  Saabumised, tervitusjook  
16.50 Avatakse uksed, inimesed kogunevad ja leiavad istekoha.  
Ekraanil pildid?, taustamuusika DJ.  
17:15  Tervitussõnad publikule  
17.20  Eesti Jalgratturite Liidu presidentide sõnavõtud 
17.30  Söömine – külm  
Taustamuusika – DJ 
18.00  Autasustamine  
Autasustatakse 
Sportlased: Seeniorid 7 vanuseklassi, N/M16, N/MJ, N/MU; N/ME 
 
18.30  Aeg söömiseks – soe 
Taustamuusika – DJ 
Ekraanil pildid hooajast ? 
19.10  Autasustamine II 
Klubi: 
Eesti parim klubi absoluutarvestuses  
Eesti parim noorteklubi  
Treener: 
Eesti parim jalgrattatreener  
Eesti parim jalgrattaspordi noortetreener  
 
Kohtunik: 
Eesti aktiivsem kohtunik  
Eesti parim noorkohtunik  
 
Juhatus tänab 2016 aasta üllatajaid ja tõusvaid noori tähti. 
 
EJL Tänab koostöö eest – lavale ei kutsu 
 
19.15  Esineja 
19.30 – 21.00 Taustamuusika  - DJ (vajadusel 21.20-ni) 
19.40  Desserdi buffet  
21.00  ...sündmus läbi  
 
OTSUSTATI: Raivo Rand ja Urmas Karlson tegelevad hooaja lõpupeo korraldamisega. 
 
 
11. Pp  Järgmiste koosolekute aegade kinnitamine. 
 
ETTEPANEK: Koosolekud hakkavad olema iga kuu viimane kolmapäeviti kell 16.00.  
OTSUSTATI: Järgmise koosolek toimub 27. septembril kell 16.00 Peterburi tee 2f, Tallinn AS 
Ehitusfirma Rand & Tuulberg. 



12. Pp  Muud küsimused. 
12.1 Sisetrekk 
KOMMENTAAR (E. Raasuke): Reformierakond on pannud uue sisetreki ehitamise oma programmi 
sisse. 
KOMMENTAAR (U. Karlson): Samuti on tekkinud huvi Tallinna volikogust. Hoogu püüab anda Kaupo 
Nõlvak. 
 
12.2 Balti Keti Velotuur 
KOMMENTAAR (R. Rand): Peaminister Jüri Ratas autasustas Balti Keti Velotuuril ja kokku lepiti ka 
kokkusaamine oktoobris. Teemadeks oleks uus trekk, politsei abi rattavõistlustel ja järgmise aasta 
Eesti, Läti, Leedu, Soome peaministrite osalemine Balti Keti Velotuuril. 
KÜSIMUS (R. Räim): Kas politseiga tehakse koostööd? 
VASTUS (R. Rand): Jah, politsei kinnitas koostööd. Balti Keti Velotuuril oli 4-5 politsei patrulli abiks. 
 
12.3 2018. a veebruari kuu seminar 
ETTEPANEK (R. Meema): Koolitusel võiks olla kommunikatsiooni/turunduse koolitus 
klubidele/liikmetele, et parandada liidu ja klubide vahelist kommunikatsiooni. 
ETTEPANEK (R. Räim): Kohtunike, treenerite seminar veebruaris võiks toimuda Saaremaal. 


